
Vedle Slovenska se na veletrhu představí téměř 
700 vystavovatelů z 50 zemí světa. Pořadatel ak-
ce, společnost Incheba, očekává přibližně stejnou 
návštěvnost jako v loňském roce, kdy na veletrhy 
přišlo bezmála 18 000 návštěvníků. Mezi tradič-
ními vystavovateli nebudou chybět turisticky za-
jímavé země ze Středomoří a zástupci exotických 
destinací, jako například Thajsko, Kuba, Domi-
nikánská republika nebo Sýrie. Po roční pauze 
se na veletrh vrátí také stánek Egypta, kde prá-
vě nyní sílí protivládní nepokoje, což nepříznivě 
dopadá i na tamější turistický ruch. Obnovenou 
premiéru zažijí na HOLIDAY WORLD expozice 
Jamajky a Maroka. Jako úplní nováčci se letos 
na veletrhu představí Vietnam, Filipíny, Korea, 
Etiopie, zástupce Senegalu a Keňa. Odborná 
i laická veřejnost bude mít možnost porovnat 
nabídky a služby téměř 80 cestovních kanceláří 
včetně „navrátilců“ CK Blue Style a CK Fischer. 

Formu tradiční společné prezentace svých členů 
kromě AČCKA volí letos poprvé také ACK ČR se 
zastřešujícím mottem Pod křídly ACK. Asociace 
cestovních kanceláří ČR navíc připravila dopro-
vodný program po celou dobu veletrhu ve střední 
hale Průmyslového paláce. 

Souběžně s HOLIDAY WORLD proběhnou na vý-
stavišti také veletrhy TOP GASTRO (pod záštitou 
Asociace hotelů a restaurací ČR) a GOLF WORLD 
PRAGUE. Čtvrtek a pátek jsou tradičně vyhrazeny 
odborníkům, veřejnost může veletrh navštívit o ví-
kendu.

-čtk- a -red-

www.holidayworld.cz
www.top-gastro.cz

www.golfworldprague.cz

HOLIDAY WORLD 2011: 
lákadlem bude i mistrovství v hokeji 
Partnerskou zemí 20. ročníku veletrhu cestovního ruchu HOLIDAY WORLD, který začíná již zítra 
na pražském Výstavišti v Holešovicích, je po téměř deseti letech opět Slovensko. Ústředním tématem 
jeho expozice bude prezentace Slovenska jako hokejové země. Na tiskové konferenci to prohlásil vel-
vyslanec Slovenské republiky Peter Brňo. V Bratislavě a Košicích se totiž na přelomu dubna a května 
uskuteční mistrovství světa v hokeji.
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V restauracích lidem nejvíce vadí 
kouření při jídle

Největším nešvarem českých restaurací je kouření bě-
hem jídla. Jako problém jej označilo 42 procent z více 
než tisícovky respondentů lednové internetové ankety 
agentury CzechTourism. 

Hned po cigaretovém odéru by lidé vylepšili obsluhu. 
S její neochotou se totiž potýká 21 procent responden-
tů internetové ankety. Kvalitu podávaného jídla vidí 
jako problematickou 14 procent lidí a nahlas puštěné 
rádio se nelíbí 8 procentům. Nedostatek čistoty a dlou-
hé čekání na jídlo pak připadá nesnesitelné méně než 

7 procentům respondentů, zatímco úplně spokojeno odchází pouze procento 
dotázaných. Největším problémem českých restaurací tak není to, proč sem lidé 
vlastně chodí – tedy jídlo samotné. 

Dobrý kuchař se může snažit, ale vše mohou zkazit jeho kolegové „na place“ 
v kombinaci s nepříliš lákavým prostředím. Proto také k získání certifikace Czech 
Specials, kterou propaguje agentura CzechTourism spolu s profesními organiza-
cemi, nestačí jen zařazení národních specialit do jídelníčku. Každá restaurace, 
která má o certifikát zájem, musí splnit řadu kvalitativních kritérií. Mezi nimi je 
třeba požadavek na čistotu prostor, důsledné oddělení kuřáckých a nekuřáckých 
částí nebo příjemná a přátelská obsluha. Text: -CzT-

Foto: Richard Mallinson
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Česko jde k soudu EU 
kvůli DPH pro cestovní kanceláře 
Evropská komise podala žalobu na Česko kvůli předpisům o dani z přidané 
hodnoty pro cestovní kanceláře. Česko a dalších sedm zemí totiž daná pra-
vidla nezapracovaly do své legislativy. Podle Bruselu tím tyto státy narušily 
hospodářskou soutěž mezi cestovními kancelářemi. Ministerstvo financí trvá 
na svém názoru, že Česko směrnici o DPH zapracovalo do legislativy řádně.

Stejný problém řeší i Finsko, Francie, Itálie, Polsko, Portugalsko, Řecko a Špa-
nělsko. Tyto země podle Bruselu nezapracovaly do svých zákonů ustanovení, 
která se týkají cestovních kanceláří, jež prodávají balíčky služeb. „Části balíčků, 
které prodávají, se totiž mohou týkat různých zemí, a mohou tedy podléhat 
různým předpisům o DPH. Cestovní kanceláře mohou výhod zvláštního reži-
mu ziskové přirážky využít, prodávají-li cestujícím cestovní balíčky. Režim se 
však nevztahuje na cestovní kanceláře, které prodávají balíčky zájezdů jiným 
společnostem, zejména jiným cestovním kancelářím, jež cestovní služby dále 
prodávají,“ uvedla komise v prohlášení. „Česká republika ve své odpovědi i na-
dále setrvává na svém dosavadním názoru, že dotčená ustanovení směrnice 
o DPH provedla řádně, zcela v souladu s evropským právem, a splnila tak své 
povinnosti vyplývající pro ni z dotčených ustanovení směrnice o DPH,“ uvedl 
mluvčí ministerstva financí Ondřej Jakob. Česko nyní podle něj vyčká na před-
ložení žaloby Soudnímu dvoru EU a její zaslání České republice k odpovědi. 
Kvůli tomu, že zmiňované země pravidla pro zvláštní režim pro tyto případy 
nemají, je podle komise porušována hospodářská soutěž. „Některé kanceláře 
jsou daněmi zatíženy více než jiné,“ vysvětlila komise.  -čtk-

Vážení obchodní přátelé, u příležitosti 
konání veletrhu 

HOLIDAY WORLD 2011

si Vás dovolujeme pozvat na 
náš stánek ke společnému 
setkání a koktejl z rukou 
mistrovského barmana 
Romana Uhlíře 
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O možnostech čerpání evropských dotací z progra-
mu ministerstva kultury na obnovu Ještědu jednal 
hejtman s ministrem Jiřím Besserem. „V programu 
je zhruba miliarda korun, ale je do něj přihlášeno 
jedenáct projektů. Největší překážkou je fakt, že 
na projekt rekonstrukce Ještědu se z programu 
může čerpat pouze 50 procent celkových nákla-
dů,“ řekl hejtman. Pro kraj je podle něj tak velká 
spoluúčast příliš velkou zátěží zvlášť v době, kdy je 
pro něj prioritou obnova silnic zničených loňskými 

povodněmi. Na jejich obnovu bude třeba více než 
dvou miliard korun.
Pro Ještěd, který je od roku 2006 národní kulturní 
památkou, je tak zřejmě největší šancí nový nájem-
ce, kterého hledají České Radiokomunikace. Jednou 
z podmínek jsou totiž investice do obnovy unikátní 
stavby. Radiokomunikace horský hotel a vysílač zís-
kaly v roce 2000 za 85 milionů korun. Do objektu 
v minulosti investovaly přes 20 milionů korun. 

-čtk-

Na rekonstrukci Ještědu bude třeba 400 milionů 
Na rekonstrukci Ještědu bude podle odhadů třeba 400 milionů korun. I kdyby Liberecký kraj získal polovinu 
z EU, nemůže si takovou investici dovolit. Mimo 200 milionů na opravu by musel najít v rozpočtu zhruba 
80 milionů na to, aby horský hotel a vysílač koupil od současného majitele, kterým jsou České Radiokomu-
nikace. Dalších 20 milionů by kraj potřeboval na projektovou dokumentaci a na ostatní věci spojené s re-
konstrukcí. Dohromady je třeba 300 milionů, tato suma je v současné době bohužel nad finanční možnosti 
Libereckého kraje, sdělil ČTK hejtman Stanislav Eichler. To je důvod, proč kraj jednání o koupi zastavil.

COT business » PDF SERVIS MĚSÍČNÍKU VYDAVATELSTVÍ C.O.T. media, web: www.cotmedia.cz. Elektronická příloha časopisu COT business. Vychází jednou za 14 dní. ❙ Kontakt 
na redakci » COT business, Opletalova 55, 110 00 Praha 1  ❙ šéfredaktor  » Petr M. Ulrych, tel.: 221 602 242  ❙ INZERCE » 221 602 405  ❙ sekretariát  » Petra Hernychová, 
tel.: 221 602 304 ❙ PŘIHLÁŠENÍ DO PDF SERVISU » e-mail: marketing@cot.cz  ❙ © Všechna práva vyhrazena » Bez předchozího písemného souhlasu vydavatelství 
C.O.T. media, s. r. o., je zakázána jakákoli další publikace, přetištění nebo distribuce (tištěnou i elektronickou formou) jakéhokoli materiálu nebo částí materiálu zveřejněného 
v tomto PDF servisu. Společnost C.O.T. media, s. r. o., využívá agenturní zpravodajství ČTK, která si vyhrazuje veškerá práva.

Infocentra na Pardubicku prodlouží 
otevírací dobu 
Zhruba dvacítka turistických informačních center 
v Pardubickém kraji změní od května otevírací dobu. 
K dispozici budou turistům i o víkendech a svátcích, 
a ne jen ve všední dny. ČTK to řekl krajský radní od-
povědný za cestovní ruch Miroslav Stejskal. „Půjde 
o infocentra, která jsou u nějaké významné památky, 
hradu nebo zámku. Je logické mít otevřeno o víken-
du, když tam přijede turista. Dřív centra otevírala 
hlavně ve všední den, to nemělo moc význam,“ řekl 
Stejskal. Radní podotkl, že vybraná turistická centra 
mohou počítat s větší podporou kraje. Na letošek si 
kraj na informační centra vyčlenil čtyři miliony korun. 
Práce informačních center bude i nadále propojená 
s turistickým webem www.vychodni-cechy.info, kam 
budou dodávat informace o dění v jednotlivých 
regio nech. Pardubický kraj nově sestavil systém kri-
térií. Týkají se kvality poskytování služeb. 

Modré hory zprovozní infostánky pro turisty 
„Vinařský mikroregion Modré Hory na Břeclavsku 
spustí na jaře nový elektronický informační sys-
tém, jehož prostřednictvím chce informovat turisty 
o možnostech ubytování, stravování či otevřených 
vinných sklípcích. Investici do systému ve výši pě-
ti milionů korun získal mikroregion z fondů EU,“ 
řekl ČTK starosta Velkých Pavlovic Pavel Procházka.  
Do mikroregionu patří Velké Pavlovice, Němčičky, 
Bořetice, Kobylí a Vrbice. „Každá z pěti obcí získá 
v rámci tohoto projektu jeden venkovní informač-
ní kiosek, kde mohou návštěvníci města načerpat 
aktuální informace o službách včetně aktuálních 
společenských akcí,“ uvedl Procházka. 

Na Karlštejně odstartovali turistickou sezonu
Hrad Karlštejn zahájil o víkendu letošní turistickou 
sezonu. Za sobotu a neděli si jeho první návštěvní 
okruh s historickými interiéry Císařského paláce, 
Mariánské věže a klenotnice s replikami české svato-
václavské a říšské císařské koruny prohlédlo 388 li  dí. 
ČTK to řekl kastelán Jaromír Kubů. „Stálo to za to 
hrad otevřít. Vzhledem k tomu, že je únor, byla návš-
těvnost velice sympatická a příznivá,“ uvedl Kubů. 
První prohlídková trasa bude v únoru otevřena 
každý víkend. Od 1. března pak mohou turisté hrad 
navštívit každý den s výjimkou pondělí až do 13. listo-
padu. Druhá prohlídková trasa s nejcennějšími inte-
riéry včetně kaple svatého Kříže bude nově otevřena 
od 1. května do 6. listopadu. Sezona na Karlštejně 
pravidelně začínala 1. března, letos však byla zaháje-
na o měsíc dříve, podle kastelána jde o jednu z mož-
ností, jak přilákat nové návštěvníky. 

„Mám na mysli třeba ubytování na venkově, na-
bídku různých taveren. Možná by se měl zapojit 
i zemědělský sektor, který se potýká se značnými 
problémy. Na svých farmách by zemědělci mohli 
nabízet ubytování, aby přitáhli turisty na venkov,“ 
řekla Gloanecová-Maurinová. Blízkost Prahy je pro 
Pardubický kraj zčásti nevýhodou, protože hlavní 
město odlákává turisty, kteří by možná jinak zavítali 
i do pardubického regionu, dodala radní.

Nejčastějšími zahraničními návštěvníky Pardubic-
kého kraje jsou Slováci a Poláci. Francouzi dosud 
tvoří jen malou část zahraničních turistů. Loni jich 
bylo asi 3,5 procenta. Podle radní oslovuje Fran-

couze nejvíc výtvarné umění a kultura obecně. 
„Když Francouz přijede do České republiky, má ji 
spojenou s bohatou kulturou, kterou chce poznat. 
Francouzi jsou také velicí gurmáni, rádi ochutná-
vají. Jsou také velmi společenští,“ řekla Gloanecová-
Maurinová. Radní doufá, že si oba regiony pomo-
hou v mnoha otázkách, nejen v cestovním ruchu. 
Vedení Pardubického kraje současně připomnělo, 
že do cestovního ruchu půjde postupně 1,5 miliar-
dy korun z evropských dotací. „Projekty se začína-
jí realizovat, během roku až dvou budou hotové. 
Věřím, že se tím infrastruktura výrazně zlepší,“ řekl 
hejtman Radko Martínek.

-čtk-

Francouzi radí Pardubickému kraji zapojit do turismu venkov 
Pardubický kraj by měl turistům víc nabízet venkovské regiony a zapojit do cestovního ruchu farmáře. No-
vinářům to řekla radní pro evropskou politiku a meziregionální spolupráci partnerského francouzského re-
gionu Karine Gloanecová-Maurinová. Pardubický kraj tradičně obsahuje poslední příčku v návštěvnosti.

Na téma: MÍSTO JAKO ZNAČKA

Na AdCampu vystoupí také:  
∞ Eva Jiřičná, mezinárodně uznávaná architektka 
∞ Jiří Mikeš, bývalý ředitel Asociace komunikačních agentur 
∞ Tomáš Hrivnák, specialista na řízení značek 
∞ Roman Vaněk, ředitel Pražského kulinářského institutu

Přihlaste se na www.adcamp.cz

AdCamp 2011
12.–13. dubna, Zlín
Kongresové centrum
Mezinárodní konference na téma marketingu
a propagace v cestovním ruchu
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S opravou gotického hradu radnice začala zhruba 
před dvěma lety. Objekt byl podle starosty Ladi-
slava Chlupáče ve velmi špatném stavu, v mnoha 
místnostech se nacházela jenom suť. Za více než 
150 milionů korun, z nichž většinu pokryly evropské 
dotace, změnila radnice hrad v budovu, kde bude 
moderně vybavené kongresové centrum a výstavní 
plochy o historii českého vinařství. Podle Soukupa 
je objekt vybaven moderní technikou, která umož-

ní pořádat kongresy, ale i prezentovat zde výstavu. 
Unikátní prý bude třeba hologram krále Karla IV. 
promítaný na sklo, který bude návštěvníkům vyprá-
vět o historii vinařství. Karel IV. se o rozvoj vinařství 
na Litoměřicku zasloužil a v hradu i pobýval. Sou-
kup řekl, že slavnostní otevření hradu je plánováno 
na začátek března, v tomto měsíci zde proběhne 
i první konference o cestovním ruchu, která má 
všechny technologie vyzkoušet.  -čtk-

Litoměřice v březnu otevřou opravený hrad 
Na začátku března chce litoměřická radnice veřejnosti poprvé otevřít opravený gotický hrad v centru 
města. Vedoucí Centra cestovního ruchu Litoměřice Kamil Soukup ČTK řekl, že jeho rekonstrukce a in-
stalace interiérů je již z více než 99 procent hotová. Nyní se jen čeká na kolaudaci celé stavby a bude 
nutné vyzkoušet všechna zařízení.


